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Onderwerp Statenbrief: 

Addendum Uithoflijn op U-OV-concessie 

 

Voorgestelde behandeling:  

Ter kennisname 

 

Geachte dames en heren, 

 

Inleiding 

In december 2019 gaat de Uithoflijn (vanaf dan: tram 22) rijden als onderdeel van de U-OV-concessie (formeel: 

de Concessie Tram en Bus Regio Utrecht), onder voorwaarde dat de indienstellingsvergunning voor het rijden 

met betalende reizigers voor 16 december is verstrekt door de RUD. In de concessie (looptijd december 2013 – 

december 2023) zijn geen specifieke bepalingen opgenomen over de exploitatie van de Uithoflijn. Daarom 

hebben Gedeputeerde Staten een addendum op de concessie vastgesteld, waarin inhoudelijke en financiële 

afspraken vastgelegd zijn over exploitatie van de Uithoflijn. 

 

Voorgeschiedenis 

In december 2013 is Qbuzz gaan rijden als vervoerder in de U-OV-concessie (formeel: de Concessie Tram en 

Bus Regio Utrecht). Deze concessie zoals toentertijd gegund bevat weinig specifieke bepalingen voor de 

Uithoflijn. Dit komt doordat er ten tijde van gunning van de concessie nog geen definitief projectbesluit was 

genomen en er nog geen gedetailleerde informatie was over de precieze exploitatievorm die de Uithoflijn zou 

krijgen. In het concessiebestek is daarom bij de aanbesteding vastgelegd dat er aanvullende afspraken gemaakt 

dienen te worden rondom de Uithoflijnexploitatie. 

 

Essentie / samenvatting: 

De afgelopen periode heeft intensief overleg plaatsgevonden tussen provincie en Qbuzz over de exploitatie van 

de Uithoflijn en de financiële verrekening ervan. Deze afspraken zijn op 3 december 2019 door ons college 

vastgelegd in de vorm van een addendum op de concessie.  

 

Het addendum kent zelf weinig inhoudelijke bepalingen, maar is met name bedoeld als kapstok voor een aantal 

inhoudelijke plannen die Qbuzz opstelt:  

• Sociale veiligheidsplan: het waarborgen van de veiligheid en controleren van reizigers op kaartbewijzen. 

Hiertoe wordt, additioneel op de exploitatiebijdrage, 400.000 euro per jaar ter beschikking gesteld (hier was 

al toe besloten bij vaststelling van het Aanvalsplan Sociale Veiligheid in 2016). 



 

  

 

• Bijsturingsplan: het correct uitvoeren van de dienstregeling en, waar nodig, bijsturen hierop; 

• Calamiteitenplan: handelwijze bij calamiteiten en incidenten. Onderdeel hiervan is een calamiteitenvloot van 

11 bussen die paraat staan om bij calamiteiten tramvervangend busvervoer uit te voeren. Daarnaast kan 

deze vloot ook ingezet worden voor tramvervangend busvervoer op de SUNIJ-lijn en als extra flexibele inzet 

op de U-link-lijnen.  

 

Deze plannen gaan in op de specifieke inhoudelijke aspecten voor de Uithoflijn. Daarnaast gelden alle reguliere 

concessiebrede bepalingen ook ten aanzien van de Uithoflijn, onder meer ten aanzien van reisinformatie, 

marketing en tarieven. 

 

Door deze plannen middels het addendum formeel een plek te geven zijn deze plannen ook door de provincie te 

handhaven. In het besluit van ons college heeft de gedeputeerde Mobiliteit het mandaat gekregen om deze 

plannen (en eventuele wijzigingen daarop) vast te stellen. Hierdoor kunnen in de beginfase van de exploitatie 

waar nodig nog bijstellingen plaatsvinden.  

 

Definitieve vaststelling vindt daarom uiterlijk per 1 juli 2020 plaats. Tot die tijd werkt Qbuzz met nog niet definitief 

vastgestelde plannen. Uiteraard wordt wel verwacht dat Qbuzz deze plannen uitvoert, maar zal er nog niet 

handhavend opgetreden worden door de provincie. 

 

NB: het vervoerplan voor de Uithoflijn wordt separaat vastgesteld voor indienststelling van de Uithoflijn. Bij het 

GS-besluit over het U-OV-vervoerplan 2020 is de gedeputeerde gemandateerd om het vervoerplan voor de 

Uithoflijn vast te stellen. 

 

Waar mogelijk wordt al rekening gehouden met de Vernieuwde Regiotram (VRT); de vernieuwing van de 

bestaande SUNIJ-lijn die in de zomer van 2020 zal plaatsvinden. Tegelijkertijd biedt het addendum de provincie 

en Qbuzz de flexibiliteit om de inhoudelijke plannen in overleg aan te passen, bijvoorbeeld naar aanleiding van 

VRT, maar ook op basis van ervaringen met exploitatie van de Uithoflijn in de praktijk. 

 

Meetbaar / beoogd beleidseffect 

Zorgen voor een goed en gewogen inhoudelijk, juridisch en financieel fundament voor de exploitatie van de 

Uithoflijn binnen de concessie U-OV. Hierdoor zal de vervoerder in staat zijn goed OV aan te bieden op deze 

tramlijn en elders in de concessie. 

 

Financiële consequenties 

Het Addendum stelt ook de exploitatiesubsidie vast die Qbuzz uitgekeerd krijgt voor de Uithoflijn. Deze is 

gebaseerd op een business case van Qbuzz en is juridisch getoetst om overcompensatie te voorkomen.  

 

Bij de volledige frequentie van 16 keer per uur (verwacht vanaf december 2020) bedraagt het benodigde bedrag 

voor de exploitatie van de Uithoflijn circa 3,5 miljoen euro. Tegelijk vervalt er door de komst van de Uithoflijn circa 

2,4 miljoen euro aan bus-DRU’s.  

 

Deze bedragen passen binnen de begroting van het Uitvoeringsprogramma Openbaar Vervoer. In 2020 zal het 

bedrag lager uitpakken doordat begonnen wordt met 10 keer per uur en langzaam wordt ingegroeid naar 12 resp. 

16 keer per uur. Het precieze bedrag in 2020 hangt dus af van het tempo waarin de frequentie verhoogd kan 

worden gedurende het jaar. 

 

Op 21 november 2019 zijn er door statenlid R. Dercksen artikel 47-vragen gesteld met betrekking tot de financiën 

en kostendekkingsgraad van de Uithoflijn. We streven ernaar de beantwoording op deze vragen zo spoedig 

mogelijk te versturen. 

 

Vervolgprocedure / voortgang 

Door het genomen besluit zijn de bepalingen in het addendum van kracht. De Uithoflijn wordt op 16 december 

2020 in gebruik genomen, vanaf dat moment krijgen de bepalingen in het addendum daadwerkelijk effect. 

 

  



 

  

 

Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  

Kennis te nemen van voorliggende Statenbrief. 

 

 

Gedeputeerde Staten van Utrecht, 

 

 

De voorzitter,  

 

De secretaris,  

 


